

15 新埔車站	Xinpu Station	新埔車站是保存最好的傳統鐵路車站。自1922年開業至今已近百年。車站、月台與鐵道兩側具有特色的磚瓦建築外觀，包括臥雲大山、新橋及文心車站。另鐵道橋樑、鐵道活動軌道與歷史建築——宜蘭新埔車站行道的磚瓦可與舊建築，彼此構成歷史與自然環境和諧共生的景觀。	Xinpu Station is a well-preserved wooden rail station on the sea-line railroad built in 1922 and is a relic of more than a hundred years. The station and its surrounding buildings, including Dahehan Station, Xinpu Station and Famen Station. The station is built on the western side of Famen Bay. The station is still in normal use to this day.	18.2, 3, 4, 8, 12, 14, 15	120.69518	24.54034 886-37-793064	357 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	No. 57, Xinpu Township, Miaoli County, Taiwan	08:00-17:00	週一~ 週二 每日上午 08:00-17:00	https://www.google.com/maps 搜尋資訊	Xinpu Station Platform	https://www.google.com/maps 宜蘭火車站木製月台	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 宜蘭火車站木製月台	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 宜蘭火車站木製月台	2021/7/12
16 武山溪山	Hutuo Hill	據考證武山溪山僅剩 84 公尺，為臺灣一帶的海防制高點，是最佳的觀海及俯瞰基隆、野史觀摩之知名地。日據在武山溪山建立海軍基地，武山溪山是當時海軍部所屬的軍事設施。日據在武山溪山建立海軍基地，武山溪山是當時海軍部所屬的軍事設施。日據在武山溪山建立海軍基地，武山溪山是當時海軍部所屬的軍事設施。	The Hutuo Hill in Tainan is only 84 meters above sea level. It is the highest point on the island of Taiwan. It was built as a military base in the Keelung-Saparna War. During the Japanese colonial period, the Japanese were able to observe maritime military operations from atop the hill. After the war, it was a rubble-shaped monument was left behind as a commemorative site.	2, 3, 4, 12, 15	120.68488	24.49373 南	357 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	No. 111, Xinpu Township, Miaoli County, Taiwan	每日開放	無	Open 24 hours	https://www.google.com/maps 武山溪山觀景台	Hutuo Hill Memorial Fort	https://www.google.com/maps 武山溪山觀景台	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 武山溪山觀景台	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 武山溪山觀景台	2021/7/12
17 宜濱海岸公園	Yuenli Coastal Park	宜濱海岸公園位於宜陽公路，位於 614 號路與中興公路的交界處。公園可於此公園觀海及觀摩。是觀賞夕陽的最佳地點。公園內有多種休閒設施，包括遊樂設施、兒童遊樂區、網球場、籃球場、燒烤區等。公園內有多種休閒設施，包括遊樂設施、兒童遊樂區、網球場、籃球場、燒烤區等。	Yungang Coastal Park is located next to the West Coast Expressway of Route 61 in Tainan, covering an area of about 2 hectares. The park is furnished with various types of attractions, such as swings, basketball court, badminton court, jogging paths, as well as a lawn area where people can relax and enjoy the ocean view. It is a great spot for watching sunset.	2, 3, 4, 12, 14, 15	120.84605	24.40683 南	358 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	365 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	每日開放	無	Open 24 hours	https://www.google.com/maps 宜濱海岸公園	Yuenli Coastal Park Viewing Station	https://www.google.com/maps 宜濱海岸公園	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 宜濱海岸公園	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 宜濱海岸公園	2021/7/12
18 宜濱觀光漁港	Yuenli Fishing Port	宜濱觀光漁港位於宜蘭海濱，是觀海及休閒的最佳地點。漁港內有多種休閒設施，包括遊樂設施、兒童遊樂區、網球場、籃球場、燒烤區等。漁港內有多種休閒設施，包括遊樂設施、兒童遊樂區、網球場、籃球場、燒烤區等。	Yungang Fishing Harbor is located at the northern end of the coast in Tainan. It is a sightseeing and multi-functional recreation of fishing harbor. Every morning, freshly caught fish are on sale. The harbor is not limited to fishing only, visitors can also make a purchase directly and enjoy the cheap price and fresh quality, making it a specialty of the port. There is a viewing deck in the port which overlooks the entire estuary and the fishing harbor, when the tide is low, many people will follow the boat ramps to play in the water.	18.2, 3, 4, 8, 9, 12, 15	120.64805	24.40033 886-37-861371	358 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	No. 111, Zhongpu Rd., Yuenli Township, Miaoli County, Taiwan	每日開放	無	Open 24 hours	https://www.google.com/maps 宜濱觀光漁港	Yuenli Beach	https://www.google.com/maps 宜濱觀光漁港	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 宜濱觀光漁港	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 宜濱觀光漁港	2021/7/12
19 宜濱海岸文心亭	Yuenli Coastal Art Center	宜濱海岸文心亭原為日據海軍基地海軍俱樂部。2007 年開始委託在地藝術家與藝術家共同合作，將原址重新規劃，成為一個集休閒、娛樂、藝術、教育、觀光於一體的綜合性公園。宜濱海岸文心亭原為日據海軍基地海軍俱樂部。2007 年開始委託在地藝術家與藝術家共同合作，將原址重新規劃，成為一個集休閒、娛樂、藝術、教育、觀光於一體的綜合性公園。	Located on the coastline of Yuenli, Yuenli Coastal Art Center was originally a residence and community art workers to hold exhibitions with various kind of creations, such as contemporary art exhibitions, local art exhibitions, concerts, musical and sports, and so on. On the coast next to the Yuenli Coastal Art Center, the Green Reef Landscap, with the famous name of "Machia Stone Beach" and "Tombard", is also a famous spot for tourists to visit.	8, 2, 3, 4, 8, 12, 14, 15	120.64388	24.45389 886-37-863886	358 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	No. 64, 11, Zhongpu Rd., Yuenli Township, Miaoli County, Taiwan	每週五至每週日 每日 08:00-17:00	週五至週日 每日 08:00-17:00	Open Wednesday to Sunday 08:00-17:00pm Close: Monday, Tuesday	https://www.google.com/maps 宜濱海岸文心亭	Yuenli Coastal Art Center	https://www.google.com/maps 宜濱海岸文心亭	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 宜濱海岸文心亭	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 宜濱海岸文心亭	2021/7/12
20 白沙屯代天宮	Gongtian Temple, Beitouhan	白沙屯代天宮是宜蘭最古老的廟宇，而白沙屯天宮為 1484 年由荷蘭商船建築師工師所建。廟宇位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。廟宇位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。廟宇位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。	Beitouhan is located at the northeastern end of Tainan Township, and Gongtian Temple is located at the northeastern end of Tainan Township. The temple is dedicated to the sea goddess Maau, and is noted for its annual Maau Festival. The temple is also a famous spot for tourists to visit.	1, 2, 3, 4, 6, 8, 11, 12, 14, 15	120.70017	24.57136 886-37-790504	358 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	No. 8, Beitouhan, Tainan Township, Miaoli County, Taiwan	每日 4:00-21:00 開放	每日 4:00-21:00 開放	Open daily from 4:00-21:00 Office Service hour: 08:00-17:00	https://www.google.com/maps 白沙屯代天宮	Gongtian Temple, Beitouhan	https://www.google.com/maps 白沙屯代天宮	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 白沙屯代天宮	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 白沙屯代天宮	2021/7/15
21 竹子母隧道	Qiding Twin Tunnels	竹子母隧道是宜蘭最古老的隧道，也是宜蘭最長的雙軌隧道。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。	Qiding is the northernmost station of the Miaoli sea-line railroad. The Lanya Sea Viewing Platform is an excellent spot for enjoying sunset and watching the train tunnel through the coast. The Qiding Twin Tunnels was built in 1928. The first tunnel is about 132.78 meters long and the second tunnel is about 67.48 meters long. The two tunnels are about 67 meters apart. Therefore the two tunnels are known as "Twin Tunnels".	2, 3, 4, 12, 14, 15	120.87631	24.73794 886-37-463303	358 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	Qiding Twin Tunnels, Zhuruo Township, Miaoli County, Taiwan	每日開放	無	Open 24 hours	https://www.google.com/maps 竹子母隧道	Qiding Twin Tunnels	https://www.google.com/maps 竹子母隧道	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 竹子母隧道	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 竹子母隧道	2021/7/15
22 舊鐵線隧道	Gueigang Old Tunnel	舊鐵線隧道是宜蘭最古老的隧道，也是宜蘭最長的雙軌隧道。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。	Gueigang Old Tunnels are old sea-line rail built during the Japanese Occupation period. Now, the tunnels have been renovated into sightseeing trails. With lighting effects projecting on the inner wall, the tunnels are now a popular spot for tourists to visit. The tunnels are also a famous spot for tourists to visit.	2, 14, 15	120.72585	24.60039 886-37-721881	358 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	Gueigang Old Tunnel, Zhuruo Township, Miaoli County, Taiwan 365	每日開放	無	Open 24 hours	https://www.google.com/maps 舊鐵線隧道	Gueigang Old Tunnel	https://www.google.com/maps 舊鐵線隧道	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 舊鐵線隧道	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 舊鐵線隧道	2021/7/15
23 落日大道	Sunset Boulevard of Tainan	落日大道位於台南市東區，是台南市最長的雙軌隧道。隧道位於台南市東區。隧道位於台南市東區。	The Sunset Boulevard of Tainan is located on the Tai No.61 Western Coast Expressway. This road has a special terrain, high in the east and low in the west, creating a beautiful view of the sun setting over the sea. It is a famous spot for tourists to visit.	15	120.70376	24.54256 南	358 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	Tai No.61 Western Coast Expressway, Tainan 311, Tainan 311, Tainan 311	每日開放	無	Open 24 hours	https://www.google.com/maps 落日大道	Sunset Boulevard of Tainan	https://www.google.com/maps 落日大道	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 落日大道	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 落日大道	2021/7/15
24 奇美園	Qumei Garden	奇美園位於宜蘭縣南澳鄉，是宜蘭縣最長的雙軌隧道。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。	The Qumei Garden is located 5 kilometers south of Tainan, Miaoli. It was established in 1923 by Dr. Huang Gumei, and was a famous tourist attraction in the Tai No.61 and Keelung-Saparna War. There are many statues and objects painted with vivid colors, including animals, characters from myths, which add a lively atmosphere to the park. In addition to the statues in the park, you can also overlook the vast Taiwan Strait and enjoy the cool sea breeze. It is a popular free leisure spot in Tainan.	18.2, 3, 4, 6, 8, 10, 12, 14, 15	120.6941	24.53760 886-37-792648	357 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	No. 20, 1, Beitouhan, Tainan Township, Miaoli County, Taiwan 1	08:00-17:00	08:00-17:00	Open 08:00-17:00	https://www.google.com/maps 奇美園	Qumei Garden	https://www.google.com/maps 奇美園	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 奇美園	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 奇美園	2021/7/15
25 大山車站	Dahehan Station	大山車站位於宜蘭縣南澳鄉，是宜蘭縣最長的雙軌隧道。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。	Dahehan Station is located in Hsiangshu Town, Miaoli County, Taiwan. It is one of the few remaining wooden-style rail stations on the sea-line railroad, and has been designated as a historical building. The station is also a famous spot for tourists to visit.	2, 3, 4, 8, 12, 15	120.80378	24.64581 886-37-786163	358 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	No. 180, Mingshue Rd., Hsiangshu Township, Miaoli County, Taiwan 363	每日 06:00-20:00	每日 06:00-20:00	Open 06:00-20:00	https://www.google.com/maps 大山車站	Dahehan Station	https://www.google.com/maps 大山車站	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 大山車站	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 大山車站	2021/7/15
26 公司寮漁港	Gongqiao Fishing Port	公司寮漁港位於宜蘭縣南澳鄉，是宜蘭縣最長的雙軌隧道。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。隧道位於宜蘭縣南澳鄉南澳村。	Gongqiao Fishing Port is located at the eastern end of Hsiangshu Town in Hsiangshu Township, Miaoli County. It is a famous spot for tourists to visit.	2, 3, 4, 5, 12, 15	120.79722	24.61302 南	358 拉瓦橋橋頭 宜蘭縣新埔鄉 橋頭村	Gongqiao Fishing Port, Hsiangshu Township, Miaoli County, Taiwan	每日開放	無	Open 24 hours	https://www.google.com/maps 公司寮漁港	Gongqiao Fishing Port	https://www.google.com/maps 公司寮漁港	國、粵、台、英語	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 公司寮漁港	國、粵、台、英語	https://www.google.com/maps 公司寮漁港	2021/7/15